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Plats och tid Nacka stadshus, sammanträdesrummet Orminge kl 15.00-15.25 

 BESLUTANDE 

Erik Langby (M) 
Eva Öhbom Ekdahl (M) 
Cathrin Bergenstråhle (M) 
Linda Norberg (M) 
Ingegerd Thorngren (M) 
Lars Berglund (M) 
Stefan Saläng (FP) 
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Jan-Eric Jansson (KD) 
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Sidney Holm (MP) 
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Pernilla Hsu(M) 
Mats Gerdau (M) 
Monica Brohede Tellström (FP) 
Anders Tiger (KD) 
Susanne Jörgensen Ekblom (S) 
Erik Svanfeldt (S) 
 

 

Övriga deltagare Hans Nyström, Jessica Röök, Johanna Magnusson, Lena Dahlstedt, 

Liselotte Lexén 
 

Utses att justera Majvie Swärd  

Justeringsdatum 18 september 2012 § 244 Paragrafer § 241-252 

 20 september 2012 § 242-243,  

§ 245-252 

 

 

 

Underskrifter Sekreterare  

  Liselotte Lexén 

 Ordförande  

  Erik Langby 

 Justerande  

  Majvie Swärd 
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BEVIS OM ANSLAGSDAG 

Kommunstyrelsens protokoll § 244 är justerat.  

Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

 

Sammanträdesdatum 17 september 2012 

Anslaget sätts upp  19 september 2012 

Anslaget tas ned  11 oktober 2012 

Förvaringsplats för protokollet Nacka stadshus 

 
Underskrift  ...........................................................................  
 Liselotte Lexén 

Utdragsbestyrkande 

 

 

 

BEVIS OM ANSLAGSDAG 

Kommunstyrelsens protokoll § 241-243, 245-252 är justerat. 

Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

 

Sammanträdesdatum 17 september 2012 

Anslaget sätts upp 21 september 2012 

Anslaget tas ned 15 oktober 2012 

Förvaringsplats för protokollet Nacka stadshus 

 
Underskrift  ...........................................................................  
 Liselotte Lexén 

Utdragsbestyrkande 
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§ 241 Dnr KFKS 2012/18-009 

Anmälningar 

Beslut 

Kommunstyrelsen noterar anmälningarna till protokollet. 

Handlingar i ärendet 

Anmälningar KS 2012-09-17 

Ärende Åtgärd/ansvar 

Inbjudningar 
 

Seminarium 2012-10-11, Bli delaktig i 

utvecklingen av rationella, klimateffektiva 

lösningar för lokala livsmedelstransporter, 

Eko-Mat Centrum, Trafikverket 

 

Bostadsforum-Från ord till handling – när 

kommer resultaten? KSL 2012-10-18 

 

Off SÄK-Höstkonferens 2012-11-14  

Övrigt 
 

Årsredovisning 2011 Käppala  

KSAU-protokoll 2012-09-04  

KSVU-protokoll 2012-09-04  

 

Anmälningar KSAU 2012-09-04 

Ärende Åtgärd/ansvar 

Skrivelser  
 

Inbjudningar 
 

Konferens – Religionens roll i 

samhällsbyggandet, Örebro 2012-11-09 

 

Rapporter 
 

Cirkulär, SKL 
 

Cirkulär 12:40 Budgetförutsättningar för  
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åren 2012-2016 

Cirkulär 12:41 Lokala föreskrifter för att 

skydda människors hälsa och miljön 

 

Cirkulär 12:43 Lagändring i 

socialförsäkringsbalken samt 

överenskommelse om ändring i AB 

 

  

Övrigt 
 

Trafikverkets beslut att fastställa arbetsplan 

för ombyggnad av väg 222, Skurubron-

Boovägen, ny påfartsramp vid Björknäs 

samt indragning av väg i Nacka kommun 

 

Kultur och fritid för alla - broschyr för barn 

och ungdomar som behöver extra stöd 

(finns på SLK) 

 

 

Anmälningar KSVU 2012-09-04 

Ärende Åtgärd/ansvar 

Skrivelser  
 

Föreläggande och yttrande ang rökförbud 

på Nacka gymnasiums skolgård 

Yttrande från Jarl Axelsson, Helen Bejmar, 

Elisabeth Gejrot, rektorer vid Nacka 

gymnasium  

 

- - - - - 
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§ 242 Dnr KFKS 2012/19-009 

Delegationsbeslut 

Beslut 

Kommunstyrelsen noterar delegationsbesluten till protokollet. 

 

Handlingar i ärendet 

Delegationsbeslut, anmälningar KS 2012-09-17 

Ärende Ansvarig 

Ordförandebeslut-deltagande i 

fondkonferens 17 sept 2012 

Kommunstyrelsens ordförande Erik Langby 

Ordförandebeslut-deltagande i seminarium 

16 okt 2012 

Kommunstyrelsens ordförande Erik Langby 

 

Delegationsbeslut, anmälningar KSAU 2012-09-04 

Ärende Ansvarig 

Delegationslista arrenden 2012-02 Jenny Asmundsson, enheterna inom 

fastighetsprocessen 

Delegationslista överenskommelser 2012-02 Jenny Asmundsson, enheterna inom 

fastighetsprocessen 

Vidaredelegation beslutsattestanter 

enheterna inom fastighetsprocessen 201xx 

Jenny Asmundsson, enheterna inom 

fastighetsprocessen 

Delegation Miljö- och stadsbyggnad Miljö- och stadsbyggnadsdirektören Anders 

Ekengren 

Delegationsbeslut exploatering, se separat 

förteckning 

Exploateringschefen Ulf Crichton 

Vidaredelegation av funktion som 

beslutsattestant och ersättare inom ansvar 

11000 

Stadsjuristen Helena Meier 
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Delegationsbeslut, anmälningar KSVU 2012-09-04 

Ärende Ansvarig 

Attestlista FFS Produktionsdirektör Einar Fransson 

  

 

- - - - - 
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§ 243 Dnr KFKS 2009/656-251 

Utbyggnadspromemoria för 9620 Stensö udde, Älta 

Beslut 

Kommunstyrelsen fastställer utbyggnadspromemoria för 9620 Stensö udde och ger 

exploateringsenheten i uppdrag att fortsätta genomförandet, under förutsättning av 

tillstyrkan i tekniska nämnden.  

 

Ärende 

Huvudsyftet med projektet är att omvandla Stensö udde från ett fritidshusområde till 

permanentboende. Kommunens kostnader för om- och nybyggnad av allmänna 

anläggningar kommer att belasta fastigheterna inom planområdet. Parken runt ”jolleviken” 

kommer gynna hela Älta och finansieras till stor del via skattemedel. Kommunen äger en 

fastighet i området och kommer kunna nybilda sju fastigheter.  

 

Någon budgetjustering görs inte i samband med denna utbyggnadspromemoria. 
 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 4 september 2013 § 212 

Exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 7 juli 2012 

Bilaga 1 – Utbyggnadspromemoria med bilagd projektbudget och detaljerad tidsplan 

Bilaga 2 - Ärendeöversikt 

Bilaga 3 - Detaljplanekarta 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 4 september 2012 § 212 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen fastställer utbyggnadspromemoria för 9620 Stensö udde och ger 

exploateringsenheten i uppdrag att fortsätta genomförandet, under förutsättning av 

tillstyrkan i tekniska nämnden.  

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
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Protokollsanteckning 

Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 

 

”Vänsterpartiet var emot utformningen av planen för Stensö udde när den antogs. Våra 

invändningar har med de sju villatomterna att göra, vilka vi menar bör utgå. Ett mindre 

flerbostadshus ansåg vi kan byggas men villatomter innebär en olämplig privatisering av 

marken i anslutning till stranden.” 

 

- - - - - 
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§ 244 Dnr KFKS 2007/12-214 

Ny förbindelse mellan Kvarnholmen och Nacka centrum 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar lämna föreslagen utvecklande talan till Mark- och 

miljööverdomstolen och beslutar om omedelbar justering. 

 

Ärende 

Syftet med projektet är att förbinda nordvästra Sicklaön med övriga Nacka och därmed 

skapa en koppling mellan nordvästra Sicklaön och skol- och idrottsområdet samt övrig 

kommunal och kommersiell service som finns i centrala Nacka. Kommunfullmäktige 

beslutade 2011-05-23 att anta detaljplan för ny förbindelse mellan Kvarnholmen och Nacka 

centrum. Antagandet upphävdes av Mark- och miljödomstolen 2012-06-29. 

 

Mark- och miljödomstolens dom grundas på en missbedömning av det underlag som finns 

angående luftkvalitet, till största delen beroende på en felaktig tolkning av redovisade 

trafikprognoser. Nacka kommun har överklagat domen till Mark- och miljööverdomstolen 

och fått anstånd med att komplettera överklagandet t.o.m. den 18 september 2012. 

Utvecklande av talan och skäl för prövningstillstånd 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 4 september 2012 § 213 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 27 augusti 2012, rev 10 september 2012 

Bilaga 1 till utvecklande av talan (Trafik, Ramböll 2012-09-07)  

Bilaga 2 till utvecklande av talan (SLB-analys, sept.2012) 

Bilaga 3 till utvecklande av talan (SLB-analys, 2008-06-27) 

Mark- och miljödomstolens dom 2012-06-29 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 4 september 2012 § 213 

Ärendet överlämnades till kommunstyrelsen utan eget ställningstagande. 

 

Yrkanden 

Erik Langby (M) yrkade bifall till stadsledningskontorets förslag. 
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Hans Peters (C) yrkade följande förslag till beslut. 

 

”Kommunstyrelsen beslutar att återta överklagandet hos Mark- och miljööverdomstolen.” 

 

I yrkandet instämde Sidney Holm (MP) och Rolf Wasteson (V). 

 

Hans Peters yrkade vidare följande förslag till beslut. 

 

”Kommunstyrelsen beslutar att ge miljö- och stadsbyggnadsnämnden i uppdrag att 

omarbeta planen för kommande etapper på Kvarnholmen i syfte att minska 

exploateringsgraden.” 

 

Sidney Holm yrkade, med instämmande av Rolf Wasteson, att planerna på en bilbro över 

Svindersviken omedelbart skrinläggs. 

 

Carl-Magnus Grenninger (S) anmälde att han ej deltog i beslutet. 

 

Beslutsgång 

Med avslag på Hans Peters yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med Erik 

Langbys yrkande. 

 

Kommunstyrelsen avslog Sidney Holms yrkande. 

 

Reservationer 

Sidney Holm reserverade sig mot beslutet och ingav följande. 

 

”Vägar tar plats och längs hårt trafikerade vägar krävs stora buffertzoner där det inte går att 

vistas av hälsoskäl. Detta är någonting kommunen har missat i sin planering. 

Kvarnholmsförbindelsen förstör dessutom infrastrukturen och försämrar möjligheterna att 

förtäta Nackas centrala delar. 

 

Enligt mätningar från SMHI år 2010 är bensenhalten i området Vikdalsvägen/Griffelvägen 

fyra gånger högre än generationsmålet för frisk luft. Kommunen överskrider dessutom i 

stort sett alla delmål för frisk luft i de nationella målen. Detta visar på ett stort behov av 

fysiska mätningar på plats, inte bara skrivbordsanalyser. Analysen kommunen tagit fram är 

en ren skrivbordsprodukt med stora osäkerheter i beräkningarna. Inte nödvändigtvis för att 

den är finansierade av kommunen utan mer beroende på vilka parametrar man använt sig 

av i datamodellerna. 
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Hänvisningen till Regeringsrättens dom i fallet Hornstull är absurd. På Hornsgatan har man 

länge haft för höga luftföroreningar men arbetar för att minska dessa. 

Kvarnholmsförbindelsen bidrar till att öka luftföroreningarna i centrala Nacka. 

 

Det är rent pinsamt att se hur man i ett illa haltande resonemang försöker ”trolla bort” mer 

än hälften av biltrafiken från Kvarnholmsbron. Anser man sig verkligen behöva en bro 

med den nya beräknade trafikmängden? 

 

Inga handlingar visar på att planen kan genomföras utan att miljökvalitetsnormer ytterligare 

överträds och Miljöpartiet anser att Mark- och miljödomstolen vare sig har missbedömt 

eller feltolkat underlaget.”  

 

Hans Peters reserverade sig till förmån för eget yrkande. 

 

Rolf Wasteson reserverade sig mot beslutet och ingav följande. 

 

”Vänsterpartiet anser att överklagandet bör dras tillbaka eftersom vi anser att Mark- och 

miljödomstolen är korrekt grundad. Vi anser att det är olämpligt att en broförbindelse 

byggs. Orsaken till det är just att det av miljö- och klimatskäl är felaktigt att bygga en bro 

för biltrafik när Kvarnholmen borde trafikförsörjas främst med kollektivtrafik, det går stick 

i stäv med målen att minska biltrafiken i Nacka och i regionen. Vissa stycken av den tänka 

förbindelsen är idag hårt miljöbelastade vilket gör det olämpligt att bygga den. Det går inte 

heller att bortse från att en viktig del av förbindelsen är tillkomsten av en ny trafikplats vid 

Värmdöleden även om den inte ingår i den aktuella planen. Nackas planer att i en framtid 

bygga en större mängd bostäder i området runt Nacka stadshus, just där 

Kvarnholmsförbindelsen skulle dras fram och som redan idag är miljöbelastad, talar också 

emot förbindelsen. Sammantaget så anser Vänsterpartiet således att planen inte ska tillåtas 

gå i laga kraft” 

 

Protokollsanteckningar 

Hans Peters lät anteckna följande. 

 

”Mark- och Miljööverdomstolen har underkänt Nackas detaljplan för utbyggnad av nya 

kvarnholmsförbindelsen.  Det visar ett den inte gjorts på rätt sätt och att man inte tagit 

tillräcklig hänsyn till miljökraven. Centerpartiets uppfattning är att den nya bron inte ska 

byggas genom Ryssbergen för att det skulle störa miljön och de unika biotoperna i den 

mycket gamla skogen. Nu när domstolen stoppat bron har ett nytt läge uppstått som 

innebär att vi kan stryka bron, spara 200 mkr – pengar som kommunen egentligen inte har, 

och dessutom ta fram en miljövänligare lösning som innebär att kommande 

utbyggnadsetapper på Kvarnholmen kan minskas ner i omfattning. Detta så att 
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trafikmängderna som måste passera Henriksdal kan begränsas. Nacka kommun måste 

omgående ta upp överläggningar med KUAB om detta.” 

 

- - - - - 
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§ 245 Dnr KFKS 2012/465-258 

Indexjustering av gatukostnadstak 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen fastställer nedanstående tidpunkter och fördelning av entreprenadindex 

för justering av gatukostnadstak inför debitering av gatukostnadsersättningar i 

förnyelseområden med kommunalt huvudmannaskap för vägar och allmän 

platsmark.    

 

Indexjusteringen ska ske för tidsperioden från kommunstyrelsens beslut om granskning av 

gatukostnadsutredningen (tidigare beslut om utställning i äldre Plan- och Bygglagen) för det 

aktuella förnyelseområdet fram till tilldelningsbeslut för entreprenör. Fördelningen av 

entreprenadindex ska se ut på följande sätt: 

 

Entreprenadindex 200 vägentreprenader Fördelning 

Grupp 211 Jord- och bergterrassering m.m 30 % 

Grupp 231 Överbyggnad m.m. 40 % 

Grupp 241 Asfaltsbeläggningar, vägar 30 % 

  

Ärende 

I kommunens gatukostnadspolicy anges en så kallad takregel för gatukostnader som 

innebär att den kostnadsnivå som angivits vid utställning av gatukostnadsutredningen 

(granskning i nya Plan- och Bygglagen) ska, justerad för eventuella generella 

kostnadsnivåförändringar över tiden, gälla som tak vid debitering av 

gatukostnadsersättningar. I de gatukostnadsutredningar som gjorts efter att 

gatukostnadspolicyn togs fram uppges att kostnadstaket kan komma att justeras med de 

tillämpliga entreprenadindex kommunen under hand beslutar om. För att kommunen 

framöver ska kunna tillämpa indexjustering av gatukostnadstaken inför debitering av 

gatukostnadsersättningar behövs därför ett formellt beslut från kommunstyrelsen. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 4 september 2012 § 214 

Exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 23 augusti 2012 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 4 september 2012 § 214 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen fastställer nedanstående tidpunkter och fördelning av entreprenadindex 

för justering av gatukostnadstak inför debitering av gatukostnadsersättningar i 

förnyelseområden med kommunalt huvudmannaskap för vägar och allmän 

platsmark.    

 

Indexjusteringen ska ske för tidsperioden från kommunstyrelsens beslut om granskning av 

gatukostnadsutredningen (tidigare beslut om utställning i äldre Plan- och Bygglagen) för det 

aktuella förnyelseområdet fram till tilldelningsbeslut för entreprenör. Fördelningen av 

entreprenadindex ska se ut på följande sätt: 

 

Entreprenadindex 200 vägentreprenader Fördelning 

Grupp 211 Jord- och bergterrassering m.m 30 % 

Grupp 231 Överbyggnad m.m. 40 % 

Grupp 241 Asfaltsbeläggningar, vägar 30 % 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 

 

- - - - - 
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§ 246 Dnr KFKS 2012/156-040 

Mål och budget 2013-2015 kommunstyrelsen 

Beslut 

1. Kommunstyrelsen noterar stadsledningskontorets förslag. 

 

2. Kommunstyrelsen instämmer i förslaget till väsentliga områden. Slutligt förslag om 

mål, både för kommunstyrelsen som nämnd och som ansvarig för att ha uppsikt 

och samordna, beslutas om 22 oktober. 

 

3. Kommunstyrelsen konstaterar att underlag saknas beträffande 

produktionsverksamheterna och fastighetsprocessen, varför detta får behandlas i 

samband med tertialbokslut 2. 

Ärende 

I detta ärende redovisas kommunstyrelsens förslag till mål och budget för 2013-2015. 

Förslaget utgår från anvisningar för mål och budget samt kommunstyrelsens beslut om 

ramar för 2013-2015. Fyra väsentliga områden för de närmaste tre åren för 

kommunstyrelsen har identifierats och strategiska mål – delvis nya – har knutits till dessa 

områden. Kommunstyrelsens uppdrag att ha uppsikt över kommunens samlade 

verksamhet innebär att uppföljning ska ske dels av de egna målen, dels av kommunens åtta 

övergripande mål. Övriga nämnders måluppfyllelse utgör då en viktig grund i 

uppföljningen. 

 

Den sammanfattande bedömningen av nuläget är att kommunstyrelsens mål för 

verksamhetsresultat nås, trots en viss nedgång för några av nyckeltalen. Däremot brister 

måluppfyllelsen för insatta resurser. Det beror att målnivåerna för ett flertal nyckeltal under 

målet kommunal ekonomi i balans inte nås.  

 

En nolluppräkning av ramarna enligt ramärendet i juni samt ett förslag med en neddragning 

på 2 procent redovisas.  

 

Yrkanden 

Erik Langby (M) yrkade, med instämmande av Jan-Eric Jansson (KD), Hans Peters (C) och 

Stefan Saläng (FP), bifall till eget, utdelat förslag. 

 

1. Kommunstyrelsen noterar stadsledningskontorets förslag. 
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2. Kommunstyrelsen instämmer i förslaget till väsentliga områden. Slutligt förslag om 

mål, både för kommunstyrelsen som nämnd och som ansvarig för att ha uppsikt 

och samordna, beslutas om 22 oktober. 

 

3. Kommunstyrelsen konstaterar att underlag saknas beträffande 

produktionsverksamheterna och fastighetsprocessen, varför detta får behandlas i 

samband med tertialbokslut 2. 

 

Rolf Wasteson (V) meddelade att han ej deltar i beslutet med hänvisning till eget 

budgetförslag till Mål & Budget 2013-2015.  

 

Majvie Swärd (S) meddelade att Socialdemokraterna ej deltar i beslutet med hänvisning till 

eget budgetförslag till Mål & Budget 2013-2015.  

 

Sidney Holm (MP) meddelade att han ej deltar i beslutet med hänvisning till eget 

budgetförslag till Mål & Budget 2013-2015.  

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Erik Langbys yrkande. 

 

- - - - - 
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§ 247 Dnr KFKS 2012/381-639 

Handlingsplan för förskole- och skolplatser 2013-2021 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar om inriktning för arbetet med förskole- och skolplatser enligt 

stadsledningskontorets redogörelse och uppdrar åt berörda enheter inom 

fastighetsprocessen att fortsätta arbetet med att tillgodose behovet av förskole- och 

skolplatser. Kommunstyrelsen överlämnar redogörelsen till utbildningsnämnden. 

Ärendet 

Utbildningsnämnden har arbetat fram en översikt över behovet av tillkommande förskole- 

och skolplatser 2013-2021. Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade den 26 juni 2012,  

§ 172, att notera utbildningsnämndens underlag och uppdra åt stadsledningskontoret att 

bereda ärendet för återrapportering till kommunstyrelsen. 

 

Stadsledningskontoret har gjort en genomlysning av behovet av tillkommande platser. Både 

kommunens möjligheter via egen produktion, egna fastigheter och kommunens möjlighet 

att via externa aktörer och externa fastighetsägare har bearbetats. Med beaktande av 

majoritetsprogrammet har en översikt med redogörelse för behov och möjligheter fördelat 

på förskola respektive skola inom varje kommundel arbetats fram. Redogörelsen, se bilaga 

b, utvisar också hur och på vilket sätt stadsledningskontoret vill agera framåt. 

 

Berörda enheter inom fastighetsprocessen, stadsledningskontoret och kultur- och 

utbildningsenheten fortsätter arbetet med att tillskapa möjligheter att utöka antalet platser i 

enlighet med redogörelsen 
 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 4 september 2012 § 215 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 23 augusti 2012 

Bilaga genomlysning av handlingsplan, forskola, skola 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 26 juni 2012 § 172 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 4 september 2012 § 215 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen beslutar om inriktning för arbetet med förskole- och skolplatser enligt 

stadsledningskontorets redogörelse och uppdrar åt berörda enheter inom 
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fastighetsprocessen att fortsätta arbetet med att tillgodose behovet av förskole- och 

skolplatser. Kommunstyrelsen överlämnar redogörelsen till utbildningsnämnden. 

 

Yrkanden 

Linda Norberg (M) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag. 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Linda Norbergs yrkande. 

Protokollsanteckningar 

Carl-Magnus Grenninger (S), Majvie Swärd (S), Susanne Jörgensen Ekblom (S) och Erik 

Svanfeldt (S) lät anteckna följande. 

 

”Det är minst sagt tråkigt att åter behöva läsa att kommunen har sålt ut vår gemensamma 

egendom, nämligen marken. De största svårigheterna med att hitta lämpliga platser för nya 

förskolor är bristen på kommunal mark, anges det i tjänsteskrivelsen. Det vore önskvärt att 

kommunen hade en markreserv med färdiga detaljplaner för kommunala verksamheter, står 

det vidare i skrivelsen. Vi socialdemokrater kan inte annat än hålla med.” 

 

Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 

 

”Det är bra att en handlingsplan tas fram för kommunens försörjning av förskole- och 

skolplatser. Särskilt angeläget är det eftersom bristen på förskoleplatser tidvis varit akut. 

Den föreliggande planen bygger dock till stora delar på den majoritetsprogrammet, den 

borgerliga majoritetens politiska plattform. Därmed innehåller planen förutsättningar som 

Vänsterpartiet inte instämmer i. Det gäller t ex att förskole- och skollokaler iså långt möjligt 

ska byggas av privata bolag som sedankommunen hyr. Därmed slipper kommunen 

investeringen men kommer istället att kunna få en pressad hyressituation. Ett exempel på 

vad som kan hända är den hyreshöjning som drabbat YBC där lokalkostnaden ökat långt 

utöver hyresindex.  

Planen konstaterar dock mycket riktigt att en svårighet för att kunna bygga ikapp behovet 

av lokaler är bristen på kommunal mark. Där ser vi alltså baksidan av den politik som 

majoriteten länge drivit, att sälja av mark och fastigheter som inte omgående har en klar 

användning av kommunen.” 

- - - - - 
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§ 248 Dnr KFKS 2012/460-141 

Strategi besöksnäring Nacka kommun 

Beslut 

Kommunstyrelsen antar ”Strategi för besöksnäringen i Nacka kommun”. 

  

Ärende 

Nacka kommun har utifrån de strategiarbeten inom besöksnäringen som pågår på nationell 

nivå, i Stockholms län och i Stockholms skärgård inlett en egen strategiprocess. Skälet till 

detta är att i samverkan med besöksnäringen i Nacka ta ställning till vilken roll Nacka vill ta 

i besöksnäringens utveckling och hur Nacka ska kunna få en stark position för att med 

hjälp av besöksnäringen skapa tillväxt och ökad sysselsättning i Nacka. Den strategi som 

växt fram har för avsikt att vara gemensam för Nacka kommun och besöksnäringen i 

Nacka, och ta sin utgångspunkt i Nackas egna förutsättningar. Strategin är i stort 

formulerad med samma termer som de som presenterats på läns- och nationell nivå. 

Strategin sträcker sig fram till år 2020. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 4 september 2012 § 218 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 23 augusti 2012 

Bilaga Strategi för besöksnäringen i Nacka 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 4 september 2012 § 218 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 4 september 2012 § 218 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen antar ”Strategi för besöksnäringen i Nacka kommun”. 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 

 

- - - - - 
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§ 249 Dnr KFKS 2012/388-449 

Människor och hälsa i Nacka 2012 - en rapport om 

folkhälsan 

Beslut 

Kommunstyrelsen noterar rapporten till protokollet och ger enheten för samordning och 

utveckling i uppdrag att utreda hur Nackas folkhälsoarbete kan bedrivas. 

 

Ärende  

Under 2011-2012 togs en, för Nacka, lokal folkhälsorapport fram. Sammanfattningsvis har 

Nacka hög genomsnittlig utbildnings- och inkomstnivå vilket ger goda förutsättningar för 

en bra folkhälsa, men det finns stora skillnader i livsvillkor och levnadsvanor mellan olika 

grupper i kommunen. En ny organisation för bland annat folkhälsofrågan har skapats där 

kommunstyrelsens roll och nämndernas ansvar har förtydligats. Hur kommunens 

folkhälsoarbete skall bedrivas i den nya organisationen behöver utredas ytterligare. 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 4 september 2012 § 219 

Samordnings- och utvecklingsenhetens tjänsteskrivelse den 23 juni 2012 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 4 september 2012 § 219 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen noterar rapporten till protokollet och ger enheten för samordning och 

utveckling i uppdrag att utreda hur Nackas folkhälsoarbete kan bedrivas. 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 

 

Protokollsanteckningar 

Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande.  

 

”Det är bra att en folkhälsorapport tas fram som kan sätta fokus på folkhälsofrågor i 

kommunen. En allvarlig brist med rapporten är dock att den drar Nacka över en kam och 

jämför läget i hela kommunen med andra kommuner. Nacka är en kommun med stora 

ojämlikheter, det är en segregerad kommun. Situationen för invånarna i olika kommundelar 
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och områden skiljer sig vitt åt. Det borde vara viktigt att belysa i folkhälsorapporten och 

skulle också vara ett viktigt underlag för att kunna planera Nacka för minskad segregation. 

Vänsterpartiet förstår dock att det inte är i majoritetens intresse att visa på ojämlikheterna 

utan att man vill låtsas som om alla Nackabor har likvärdiga förutsättningar och 

folkhälsoläge. Viljan att göra insatser för en mer jämlik kommun saknas. ” 

 

- - - - - 
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§ 250 Dnr KFKS 2012/4-007 

Uppföljning av kommunstyrelsens delegationsordning 

Beslut 

Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet. 

 

Ärende 

Stadsledningskontoret har gjort en uppföljning av hur delegationsbeslut anmäls till kom-

munstyrelsens arbetsutskott/kommunstyrelsen. Uppföljningen visar att man rimligen kan 

anta att de beslut som fattas på delegation anmäls. Ett förbättringsområde finns när det 

gäller delegationsbeslut som innebär att kommunen ingår ett avtal och liknande, där ska 

den punkt i delegationsordningen som ger rätten att ingå avtalet, framgå på avtalet. De 

mallar som har tagits fram för delegationsbeslut ger bra stöd för att formalia i besluten 

uppfylls. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 4 september 2012 § 220 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 23 augusti 2012 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 4 september 2012 § 220 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet. 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 

 

- - - - - 
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§ 251 Dnr KFKS 2012/180-210 

Demokrati och medborgarinflytande i planprocesser 
Motion den 12 mars 2012 av Christina Ståldal, Mikael Carlsson, Kerstin Barve och Johan 

Kjellman (NL) 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att notera att ett aktivt utvecklingsarbete 

för att förbättra demokrati och medborgarinflytande i Nacka kommuns planprocesser 

pågår. Motionen anses i och med detta färdigbehandlad. 

Ärende 

I och med förändringar i stadsbyggnadsprocessen har också nya arbetssätt redan införts för 

att förbättra medborgarinflytandet. Det pågår aktivt arbete med att ytterligare utveckla 

möjligheterna till dialog och medborgarinflytande i planprocesserna. Med anledning av 

detta är det viktigt att planenheten får fortsatt tilltro och resurser för att fortsätta arbetet 

med former och verktyg för dialog och delaktighet. 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 4 september 2012 § 222 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 21 augusti 2012 

Motion 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 4 september 2012 § 222 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att notera att ett aktivt utvecklingsarbete 

för att förbättra demokrati och medborgarinflytande i Nacka kommuns planprocesser 

pågår. Motionen anses i och med detta färdigbehandlad. 

 

Yrkanden 

Cathrin Bergenstråhle (M) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag. 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Cathrin Bergenstråhles yrkande. 

- - - - - 
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§ 252 

Övriga frågor 
Stadsdirektören presenterade kommunstyrelsens nya controller Johanna Magnusson. 

 

- - - - - 

 
 


